



Photo: CCH

Congress Centrum Hamburg (CCH): Hamburg's centre will deal with a single topic for five days: Healthy pigs for wholesome pork. And Freddy will be around somewhere, too ...

Congress Centrum Hamburg (CCH): In Hamburgs Zentrum geht es fünf Tage lang um nur ein Thema: Gesunde Schweine für gesundes Fleisch. Und irgendwo läuft Freddy 'rum ...

18th IPVS World Congress

Healthy pigs for wholesome pork

The International Pig Veterinary Society (IPVS) congress is the only regular world-wide scientific congress held on pig breeding, pig health and pork. The congress has been held for 36 years and is taking place in Germany for the first time since 1972. Germany is the biggest producer of pork in Europe.

At this year's congress in Hamburg, interest will focus on the latest insights from science, research and practice on the following subjects:

- Pig breeding, husbandry and health (including SARS and other diseases that can be transmitted to humans)
- Pork quality and food safety
- Animal welfare and environmental protection
- Effects of globalisation on pig production.

1000 pig specialists

Around 1500 participants from around the world are expected to attend the conference. These will include some 1000 veterinary, breeding and husbandry scientists who specialise in pigs.

Alongside the scientific programme, the IPVS has arranged a practitioners' line "Science Meets Practice," initiated by the IPVS president Henning Bossow from Lower Saxony.

This series of discussions seeks to promote contact and the exchange of expertise between "laboratory and sty."



www.ipvs.de: For the latest news.

www.ipvs.de: Immer aktuell informiert.

Information

- by telex / per Fax: +49 40 356 923 43
- online: www.ipvs.de
- or by mail to: / per Post an:

IPVS 2004

c/o Hamburg Messe und Congress GmbH
CCH - Congress Organisation
St. Petersburger Straße 1
20355 Hamburg
Germany

Gesunde Schweine für gesundes Fleisch 18. IPVS-Weltkongress

CCH - Congress Centrum Hamburg
27. Juni - 1. Juli 2004



Hello, I'm Freddy the Piglet and I care about my future. That's why I'll be attending the world pig congress!

Please send me / Bitte senden Sie an meine Adresse:

First name and surname / Vorname und Name

Institution, company or practice / Institut, Firma oder Praxis ☐ Press / Presse

Street or P.O. box / Straße oder Postfach

Zip code and city / PLZ und Stadt Country / Land

E-mail / eMail

Phone / Telefon Telex / Fax

Press information / Presseinformation by / per ☐ mail / Post
☐ telex / Fax or / oder ☐ mail / Post

www.ipvs.de





Design: www.think-visually.de
Photos with Freddy: www.studio-heising.de



The IPVS has organised a comprehensive social programme. You can join specialist and fan tours and take part in a supplementary programme. Freddy the Piglet has already decided what to do: relax on the Elbe in Hamburg harbour.

Die IPVS hat ein umfangreiches Rahmenprogramm organisiert. Sie können an Fachexkursionen und Enthusiasten-Touren sowie an einem Begleitprogramm teilnehmen. Ferkel Freddy hat sich schon entschieden: im Hamburger Hafen die Elbe genießen.

18. IPVS Weltkongress

Gesunde Schweine für gesundes Fleisch

Der Kongress der International Pig Veterinary Society (IPVS) ist der weltweit wichtigste Kongress zum Thema Schweinegesundheit, Fleischqualität und Tierschutz. Der Kongress findet seit 36 Jahren und zum ersten Mal seit 1972 wieder in Deutschland statt. In Europa ist Deutschland der größte Schweinefleischproduzent.

Bei dem diesjährigen Kongress in Hamburg stehen die neusten Erkenntnisse aus Wissenschaft, Forschung und Praxis zu den Themen

- Schweinegesundheit, -haltung und -zucht (u.a. SARS und andere auf den Menschen übertragbare Krankheiten),
- Fleischqualität und Lebensmittelsicherheit,
- Tier- und Umweltschutz sowie
- Auswirkungen der Globalisierung auf die Schweineproduktion

im Mittelpunkt des Interesses.

1.000 Wissenschaftler mit dem Schwerpunkt Schwein

Zu dem Kongress werden gut 1.500 TeilnehmerInnen aus der gesamten Welt erwartet. Unter anderem werden rund 1.000 Wissenschaftler kommen, die sich auf Tiergesundheit, -haltung und -zucht mit dem Schwerpunkt Schwein spezialisiert haben.

Neben dem wissenschaftlichen Programm veranstaltet die IPVS eine Vortragsreihe "Wissenschaft trifft die Praxis" - initiiert durch den IPVS-Präsidenten Henning Bossow aus Niedersachsen.

Mit dieser Reihe wird der Kontakt und der Know-how-Austausch zwischen "Labor und Stall" gefördert.

Programme / Programm

Sunday June 27th / Sonntag, 27. Juni

- 8 a.m. - 5 p.m. Fan tours
- After 6 p.m. Get-together
- 8 bis 17 Uhr Enthusiasten-Touren
- Ab 18 Uhr Get-together

Monday June 28th / Montag, 28. Juni

- 8:30 a.m. - 10:30 a.m. Congress opening with
Renate Künast, Federal Minister for Consumer Protection, Food and Agriculture,
Ole von Beust, Mayor of Hamburg,
Freddy the congress piglet
- 11:15 a.m. - 6:00 p.m. Panels
- 8:30 - 10:30 Uhr Kongresseröffnung mit
Renate Künast, Bundesministerin für Verbraucherschutz, Ernährung und Landwirtschaft,
Ole von Beust, 1. Bürgermeister von Hamburg,
Freddy, das Kongress-Ferkel
- 11:15 bis 18:00 Uhr Fachprogramm

Tuesday June 29th / Dienstag, 29. Juni

- 9 a.m. - 6 p.m. Panels
- 9 bis 18 Uhr Fachprogramm

Wednesday June 30th / Mittwoch, 30. Juni

- 9 a.m. - 6 p.m. Panels
- After 7 p.m. Farewell banquet
- 9 bis 18 Uhr Fachprogramm
- Ab 19 Uhr Farewell Banquet

Thursday July 1st / Donnerstag, 1. Juli

- 9:00 a.m. - 10:30 a.m. Panels
- 12:45 p.m. - 3:00 p.m. Closing ceremony in the Industrial Exhibition
- 9:00 bis 10:30 Uhr Fachprogramm
- 12:45 bis 15:00 Uhr "Grand Finale" in der Industrieausstellung



"Hello, I'm Freddy the Piglet. I'll be attending the world congress with around 1500 international pig research specialists and pig veterinarians. See you at the end of June in Hamburg."

"Hallo, ich bin Ferkel Freddy. Rund 1.500 internationale Wissenschaftler, spezialisiert auf dem Gebiet der Schweineforschung, und internationale Schweine-Tierärzte werden mit mir den Weltkongress besuchen. Wir sehen uns Ende Juni in Hamburg."



IPVS-President: pig veterinarian Henning Bossow
Präsident der IPVS: Schweine-tierarzt Henning Bossow

Information

Congress venue / Tagungsort

CCH - Congress Centrum Hamburg
Marseiller Straße
20355 Hamburg (Germany)

phone: +49 40 35 69-0

Congress dates / Tagungszeit

Vom 27. Juni bis 1. Juli 2004
27th June to 1st July 2004

Organiser / Veranstalter

IPVS Veranstaltungen GmbH, www.ipvs.de

Information / Auskünfte

Congress registration / Registrierung
Hotel reservation / Hotel Reservierung

Phone +49 40 3250-9230

Press office / Pressebüro

Dirk Wildt, phone +49 30 695 343 57, press@ipvs.de

Social programme / Rahmenprogramm

Scientific secretariat / Wissenschaftliches Sekretariat

IPVS Veranstaltungen GmbH, phone +49 4251 92458, ipvs@bossow.de

IPVS thanks our partners Bayer, Boehringer, Intervet, Merial, Pfizer and Schering-Plough and our sponsors Elanco, Fort Dodge and Novartis for their support.



Bayer

